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EL NOM- comptables i incomptables   
 
	 Noms comptables són els que podem comptar. Tenen una forma singular i una forma 
plural, és a dir, podem fer-ne el plural. Acostumen a ser objectes, persones i/o 
animals. 
Exemples: 
• Singular: a pencil - one pencil - the pencil 

a dog - one dog - the dog 
a person - one person - the person 

• Plural: two pencils  some pencils (alguns llapis)    many pencils (molts llapis) 
     five dogs - some dogs - many dogs 
     five people - some people - many people 

 ☺ ULL! Aquest plural (person- people) és irregular però això no vol dir que el nom 
sigui  incomptable 
 
	 Noms incomptables són els que només tenen una forma i no es poden comptar. Són 
incomptables els noms abstractes (love, faith), de substàncies (honey, coffee, milk,), 
etc. No en podem fer el plural. . Es diuen així perquè no es poden comptar per si sols, 
necessitem acompanyar-los amb mesures (e.g. bread: a loaf of bread) 
Exemples: 
• Singular 
hate (odi) ink (tinta)   money (diner) noise (soroll)  
sugar (sucre) furniture (mobiliari) orange juice (suc de taronja) 
bread (pa) 
 
• Però Plural no:  many breads           two inks              sugars one water 
 
☺Els noms incomptables només tenen una forma: 
money         the money        some money (algun diner)     much money (molt de diner) 
 
☺ULL! Quan un nom incomptable és subjecte, el verb s’ha d’usar en 3ª persona 
singular. 
 
Exemples: 
Petrol is expensive (La gasolina és cara) 
Love is happiness (L’amor és felicitat) 
Bread is cheap. 
 
ULL! Money és incomptable, però coins (monedes), dollars, pounds, pesetas són 
comptables. 
 
☺ many = molts, moltes (per coses comptables) 
   much= molt (per coses incomptables)  
☺ How many brothers and sisters do you have? Quants germans i germanes tens?  
  How much milk is there in the fridge? Quanta llet hi ha a la nevera? 
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ELS ARTICLES- forma /  Some – any – no /   Combinacions: someone... 
 
1. L’ARTICLE DETERMINAT  
THE =  el, la, els, les  ( seveix pel sing. i el plural de noms comptables i incomptables) 
 
2. L’ARTICLE  INDETERMINAT 
Diferenciem singular i plural: 
 
⇒ A / AN  = Un , una   pel singular (noms comptables) ( posarem a  o  an  depenent 
de la paraula de darrera: si va amb vocal o consonant)  
e.g. :    a book    an egg        a ball     an omelette  
** si la paraula comença amb H cal tenir en compte si és sonora o sorda. 
 
⇒ SOME =  uns, unes, alguns, algunes (noms comptables) i una mica (noms 
incomptables)   pel plural  independenment  que la paraula comenci amb vocal o 
consonant. 
E.g. : some food (una mica de menjar)      some biscuits (unes quantes galetes) 
 
Some ( forma d’afirmatiu) verb amb afirmatiu. 

I have  some wine. = paraula incomptable =sentit de “una mica”. 
I have  some books. = paraula comptable = sentit de “ uns, alguns ”.  

** també s’ha d’utlitzar en preguntes quan fem un oferiment amb el would 
” Would  you like some tea? ( Voldries una mica de te?) 
 

a) Noms comptables plurals. Traduirem com: alguns, algunes 
 Exemples: 
 yThere are some books on the shelf. ( Hi ha alguns llibres a l’estanteria) 
 yThere are some girls in the class. (Hi ha algunes noies a la classe) 
b) Noms incomptables. Traduirem com: una mica de o ∅ en català. 
 Exemples: 
 yThere is some tobacco. (Hi ha tabac, una mica de). 
 yThere is some cheese in the fridge. (Hi ha formatge a la nevera, una mica de 
 formatge) 
 
Any ( forma de negatiu) verb amb negatiu. 

I don’t have  any wine = paraula incomptable= sentit de “ gens, cap”. 
I don’t have  any books= paraula comptable =  sentit de “cap” ( però en  
                                                                             anglès seria “alguns”) 

a) Noms comptables plurals. 
 Exemples: 
 yAre there any big houses in the village? (Hi ha algunes cases grans en el 
 poble? 
 yHave you got any brothers or sisters? (Tens algun germà o germana?) 
 yThere aren’t any books on the shelf. (No hi ha llibres a l’estanteria. No hi ha 
 cap llibre). 
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 yThere aren’t any children in the street. (No hi ha nens al carrer, cap nen). 
b)  Noms incomptables. 
 Exemples: 
 yIs there any bread in the basket? (Hi ha pa al cistell? Alguna mica de pa?) 
 yHave you got any money? 
 yThere isn’t any milk in the fridge. (No hi ha llet a la nevera, gens de llet) 
 No (paraula que dóna sentit negatiu) verb amb afirmatiu 
(Cal recordar per sempre que les paraules que tenen sentit negatiu portaran el verb 
en afirmatiu perque en anglès 2 neg.fan una afirmativa). 

I have no eggs ( no tinc ous) =paraula contable. 
I have no milk  ( no tinc llet)=   “         incontable. 

 
⇒ COMBINACIONS- PRONOMS  Some, any i no:   es poden combinar en les 
formes següents: 
Someone, anyone , noone 
Somebody, anybody, nobody 
Something, anything, nothing 
Somewhere,anywhere, nowhere.. 
Someway, anyway, no way. 
        El verb darrera aquestes formes anirà sempre amb 3ª pers. del sing 
 
• Someone, somebody, something, somewhere, someway 
     forma del verb afirmativa  = sentit afirmatiu 
• Anyone, anybody,anything, anywhere, anyway 
      forma del verb negativa     = sentit negatiu 
• Noone, nobody, nothing, nowhere, no way 
     forma del verb afirmativa  = sentit negatiu ( noone = ningú) 
     Impliquen negació per això el verb haurà de ser 
      sempre afirmatiu encara que el sentit global serà negatiu. 
 
Article Determinat, indeterminat, ∅ - Ús 
A/An  = Introdueix un nom que no ha estat anomenat previament (sing.) 
             ( com en català). 
The    =  Acompanya el nom del que ja hem fet referència.( singular i plural).més   

concret, més específic. 
∅ =  No posem article quan ens referim a temes generals, noms abstractes   
tòpics, noms de països, nacionalitats, noms de persones, noms generics... és a dir quan 
parlem en un sentit més general i no pas específic:   E.g. :  People become more and 
more materialistic. Everybody is afraid of unemployment . 
 Excepció : paraula “home” = Go home / arrive home/stay at home/be at home” 
   ** En canvi posem article “the” per anomenar els rius, els mars, els noms    
             d’instruments, d’alguns països  
              e.g. The Atlantic, the Urgell canal, The USA. 
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EL NOM – Els Plurals 
 
1. Molt important:  
� Els noms, els verbs i els articles formen plural.  
� Els adjectius i adverbis sempre es mantenen en forma singular. 

e.g.  A tall girl/ two tall girls 
 
2 .La regla general s’aplica afegint una –s a la paraula (noms)   
e.g. :  fork – forks   place- places   hotel- hotels 
 
3. Però: 
� aquelles paraules que acaben en un so  /x/  o /s/  fan el plural afegint –es i ho fan 

per sonoritat.   Exemple:   box – boxes         dish- dishes      glass- glasses  
� Si la paraula acaba en –o : tomato-tomatoes 
 
4.  Combinacions de  f- amb la  v- (no sempre)   i de la   -y   amb la  -i  (davant de 
consonant): 
F- V  : 
    knife – knives         leaf-    leaves          self- selves    shelf- shelves     
    half – halves           thief-  thieves         wife- wives       wolf- wolves 
Y – I :  
    lorry – lorries      baby - babies... 
 
5. Plurals  irregulars: (no segueixen una norma, s’han d’estudiar) 
     man -  men  woman- women         foot-feet          tooth- teeth 
     child-children person- people mouse-mice       person- people 
 


